



IRISH REGIMENT OF CANADA

BADGE

Description

An eight-pointed diamond-cut star Or charged with a harp Argent above a scroll Vert fimbriated and inscribed with the Motto in letters Argent, the star's topmost point surmounted by the Royal Crown proper.

Symbolism

The star is a customary infantry badge shape from the 19th century. The Crown represents service to the Sovereign. The harp styled as the Maid of Erin is an emblem of Ireland. "FÍOR GO BÁS" is the motto of the regiment.

MOTTO

FÍOR GO BÁS (Faithful until death)

MARCH

"Garry Owen"

ALLIANCE

British Army

The Royal Irish Regiment

IRISH REGIMENT OF CANADA

INSIGNE

Description

Une étoile diamantée d'or à huit rais chargée d'une harpe d'argent accompagnée en pointe d'un listel de sinople liséré d'argent inscrit de la devise en lettres du même, à la couronne royale au naturel brochante sur le rai supérieur de l'étoile.

Symbolisme

Cette forme d'étoile est régulièrement utilisée au 19^e siècle pour des insignes de régiments d'infanterie. La couronne représente le service au souverain. La harpe ornée de la sirène d'Erin est un symbole de l'Irlande. « FÍOR GO BÁS » est la devise du régiment.

DEVISE

FÍOR GO BÁS (Fidèle jusqu'à la mort)

MARCHE

« Garry Owen »

ALLIANCE

Armée britannique

The Royal Irish Regiment

BATTLE HONOURS**The First World War**

ARRAS, 1917, '18; HILL 70; YPRES, 1917; AMIENS; Scarpe, 1918; Drocourt-Quéant; HINDENBURG LINE; Canal du Nord; PURSUIT TO MONS; FRANCE AND FLANDERS, 1917-18.

The Second World War

LIRI VALLEY; Melfa Crossing; GOTHIC LINE; Montecchio; CORIANO; LAMONE CROSSING; Fosso Munio; Conventello-Comacchio; ITALY, 1943-1945; IJsselmeer; Delfzijl Pocket; NORTH-WEST EUROPE, 1945.

South-West Asia

AFGHANISTAN

LINEAGE

This Reserve Force regiment originated on 15 October 1915 and incorporates the following regiments and battalion.

The Irish Regiment of Canada originated in Toronto, Ontario on 15 October 1915, when an "infantry regiment" was authorized to be formed.¹ It was designated the '110th Irish Regiment' on 1 January 1916.² It was redesignated: 'The Irish Regiment' on 1 May 1920;³ and 'The Irish Regiment of Canada' on 1 September 1932.⁴ On 15 December 1936, it was amalgamated with the 'Headquarters' and 'A Company' of the '1st Machine Gun Battalion, CMGC' (see below) and redesignated 'The Irish Regiment of Canada (Machine Gun)'.⁵ It was redesignated: 'The Irish Regiment of Canada' on 12 August 1940;⁶ '2nd (Reserve) Battalion, The Irish Regiment of Canada' on 7 November 1940;⁷ and 'The Irish Regiment of Canada' on 31 January 1946.⁸ On 10 February 1965, it was reduced to nil strength and transferred to the Supplementary Order of Battle.⁹ On 15 March 1965, it amalgamated with the '58th (Sudbury) Field Artillery Regiment, RCA' (see below) and the artillery unit was converted to infantry and redesignated the '2nd Battalion, The Irish Regiment of Canada (Sudbury)', with the unit transferred to the Supplementary Order of Battle being automatically redesignated the '1st Battalion, The Irish Regiment of Canada' (see notes below).¹⁰ The regiment was redesignated the 'Irish Regiment of Canada' on 20 November 1975.¹¹

Notes:

Upon redesignation as The Irish Regiment on 1 May 1920 (see above), it was organized as a two battalion regiment with the 1st Battalion (180th Battalion, CEF) on the Non Permanent Active Militia order of battle, and the 2nd Battalion (208th Battalion, CEF) on the Reserve order of battle. The reserve unit was disbanded on 14 December 1936 (GO 3/37).

The Irish Regiment was disbanded for the purpose of reorganization on 15 November 1920 and reorganized the same day (GO 6/21). This change was administrative and does not affect the lineage of the regiment.

HONNEURS DE BATAILLE**Première Guerre mondiale**

ARRAS, 1917, '18; CÔTE 70; YPRES, 1917; AMIENS; Scarpe, 1918; Drocourt-Quéant; LIGNE HINDENBURG; Canal du Nord; POURSUITE VERS MONS; FRANCE ET FLANDRES, 1917-18.

Seconde Guerre mondiale

VALLÉE DU LIRI; Traversée de la Melfa; LIGNE GOTHIQUE; Montecchio; CORIANO; PASSAGE DU LAMONE; Fosso Munio; Conventello-Comacchio; ITALIE, 1943-1945; IJsselmeer; Poche de Delfzijl; NORD-OUEST DE L'EUROPE, 1945.

L'Asie du Sud-Ouest

AFGHANISTAN

LIGNÉE

Ce régiment de la Force de réserve vit le jour le 15 octobre 1915 et regroupe les régiments et bataillon suivants.

Le « Irish Regiment of Canada » vit le jour à Toronto, en Ontario, le 15 octobre 1915, lorsqu'un régiment d'infanterie fut autorisé.¹ Il fut baptisé le « 110th Irish Regiment » le 1^{er} janvier 1916.² Il fut rebaptisé : « The Irish Regiment » le 1^{er} mai 1920;³ et « The Irish Regiment of Canada » le 1^{er} septembre 1932.⁴ Le 15 décembre 1936, il se fusionna avec le « Headquarters » et « A Company » du « 1st Machine Gun Battalion, CMGC » (voir ci-dessous) et fut rebaptisé « The Irish Regiment of Canada (Machine Gun) ». ⁵ Il fut rebaptisé : « The Irish Regiment of Canada » le 12 août 1940;⁶ « 2nd (Reserve) Battalion, The Irish Regiment of Canada » le 7 novembre 1940;⁷ et « The Irish Regiment of Canada » le 31 janvier 1946.⁸ Le 10 février 1965, il fut réduit à des effectifs nuls et transféré à l'Ordre de bataille supplémentaire.⁹ Le 15 mars 1965, il se fusionna avec le « 58th (Sudbury) Field Artillery Regiment, RCA » (voir ci-dessous) et l'unité d'artillerie fut convertie à l'infanterie et rebaptisée le « 2nd Battalion, The Irish Regiment of Canada (Sudbury) ». L'unité transféré à l'Ordre de bataille supplémentaire fut automatiquement baptisée le « 1st Battalion, The Irish Regiment of Canada » (voir les notes ci-dessous).¹⁰ Le régiment fut rebaptisé le « Irish Regiment of Canada » le 20 novembre 1975.¹¹

Notes :

Lorsqu'il fut rebaptisé le « The Irish Regiment », le 1^{er} mai 1920 (voir ci-dessus), il fut organisé en tant que régiment à deux bataillons. Le 1^{er} Bataillon (180th Battalion, CEF) faisait partie de l'ordre de bataille de la Milice active non permanente tandis que le 2^e Bataillon (208th Battalion, CEF) faisait partie de l'ordre de bataille de la Réserve. L'unité de réserve fut dissoute le 14 décembre 1936 (GO 3/37).

Le « The Irish Regiment » fut dissous en vue de la réorganisation du 15 novembre 1920 et réorganisé la même journée (GO 6/21). Il s'agit de changements administratifs qui n'influent pas sur la lignée du régiment.

The Irish Regiment of Canada was disbanded for the purpose of amalgamation on 14 December 1936 and reorganized the next day (GO 189/36). This change was administrative and does not affect the lineage of the regiment.

On 20 November 1975, the 2nd Battalion, The Irish Regiment of Canada (Sudbury) was redesignated '2nd Battalion, Irish Regiment of Canada' (CFOO 3.310/75).

On 12 August 1977, all generic titles in the Canadian Forces, such as 'battalion', were made bilingual (Memorandum, DGBB (Directeur General Bilingualism and Biculturalism), 1901-1/1211-7-4, 12 Aug 77).

The '1st Machine Gun Battalion, CMGC' originated in Toronto, Ontario on 1 June 1919, when the '1st Machine Gun Brigade, CMGC' was authorized to be formed.¹² It was redesignated the '1st Machine Gun Battalion, CMGC' on 15 September 1924.¹³ On 15 December 1936 it was amalgamated with 'The Irish Regiment of Canada', as above.

Notes:

The 1st Machine Gun Brigade, CMGC was authorized a Reserve order of battle counterpart on 1 June 1919 (GO 104/20). The reserve unit was disbanded on 14 December 1936 (GO 3/37).

The 1st Machine Gun Battalion, CMGC was disbanded for the purpose of amalgamation on 14 December 1936 and reorganized the next day (GO 189/36). This change was administrative and does not affect the lineage of the regiment.

On 15 December 1936, 'The Toronto Scottish Regiment' amalgamated with "B" and "C" Company", 1st Machine Gun Battalion, CMGC' (GO 189/36). The perpetuation of the 1st Machine Gun Battalion, CMGC (1919-1936) was assigned to The Irish Regiment of Canada (Machine Gun) (GO 149/37).

The 58th (Sudbury) Field Artillery Regiment, RCA originated in Sudbury, Ontario on 1 April 1946, when the '49th Heavy Anti-Aircraft Regiment, RCA' was authorized to be formed.¹⁴ It was redesignated: '58th Light Anti-Aircraft Regiment, RCA' on 3 July 1947;¹⁵ '58th (Sudbury) Light Anti-Aircraft Regiment, RCA' on 15 March 1948;¹⁶ '58th (Sudbury) Light Anti-Aircraft Artillery Regiment, RCA' on 12 April 1960;¹⁷ and '58th (Sudbury) Field Artillery Regiment, RCA' on 10 December 1962.¹⁸ On 15 March 1965, it was converted to infantry (along with '173rd Field Battery, RCA' (see below), '174th Field Battery, RCA' (see below) and '175th Field Battery, RCA' (see below)), amalgamated with The Irish Regiment of Canada and redesignated the '2nd Battalion, The Irish Regiment of Canada (Sudbury)', as above.

The 173rd Field Battery, RCA originated in Sudbury, Ontario on 2 February 1920, when the '30th Battery, CFA' was authorized to be formed.¹⁹ It was redesignated: '30th Field Battery, CA' on 1 July 1925;²⁰ '30th Field Battery, RCA' on 3 June 1935;²¹ '30th (Reserve) Field Battery, RCA' on

Le « The Irish Regiment of Canada » fut dissous en vue de l'incorporation du 14 décembre 1936 et réorganisé le lendemain (GO 189/36). Il s'agit de changements administratifs qui n'influent pas sur la lignée du régiment.

Le 20 novembre 1975, le « 2nd Battalion, The Irish Regiment of Canada (Sudbury) » fut rebaptisé « 2nd Battalion, The Irish Regiment of Canada » (OOF 3.310/75).

Le 12 août 1977, une directive ordonna que tous les titres génériques dans les Forces canadiennes, tel que « bataillon », soient bilingues (Mémoire, DGBB (Directeur général - Bilinguisme et Biculturalisme), 1901-1/1211-7-4, 12 août 77).

Le « 1st Machine Gun Battalion, CMGC » vit le jour à Toronto, en Ontario, le 1^{er} juin 1919, lorsque la « 1st Machine Gun Brigade, CMGC » fut autorisée.¹² Elle fut rebaptisée le « 1st Machine Gun Battalion, CMGC » le 15 septembre 1924.¹³ Le 15 décembre 1936, il se fusionna avec « The Irish Regiment of Canada », tel que décrit au paragraphe précédent.

Notes :

La « 1st Machine Gun Brigade, CMGC » fit partie de l'ordre de bataille de la Réserve à compter du 1^{er} juin 1919 (GO 104/20). L'unité de réserve fut dissoute le 14 décembre 1936 (GO 3/37).

Le « 1st Machine Gun Battalion, CMGC » fut dissous en vue de l'incorporation du 14 décembre 1936 et réorganisé le lendemain (GO 189/36). Il s'agit de changements administratifs qui n'influent pas sur la lignée du régiment.

Le 15 décembre 1936, « The Toronto Scottish Regiment » se fusionna avec la « B » et la « C Company » du « 1st Machine Gun Battalion, CMGC » (GO 189/36). La perpétuation du « 1st Machine Gun Battalion, CMGC » du 1919 à 1936 fut transférée au « The Irish Regiment of Canada (Machine Gun) » (GO 149/37).

Le « 58th (Sudbury) Field Artillery Regiment, RCA » vit le jour à Sudbury, en Ontario, le 1^{er} avril 1946, lorsque le « 49th Heavy Anti-Aircraft Regiment, RCA » fut autorisé.¹⁴ Il fut rebaptisé : « 58th Light Anti-Aircraft Regiment, RCA » le 3 juillet 1947;¹⁵ « 58th (Sudbury) Light Anti-Aircraft Regiment, RCA » le 15 mars 1948;¹⁶ « 58th (Sudbury) Light Anti-Aircraft Artillery Regiment, RCA » le 12 avril 1960;¹⁷ et « 58th (Sudbury) Field Artillery Regiment, RCA » le 10 décembre 1962.¹⁸ Le 15 mars 1965, il fut converti à l'infanterie, (avec la « 173rd Field Battery, RCA » (voir ci-dessous), « 174th Field Battery, RCA » (voir ci-dessous) et « 175th Field Battery, RCA » (voir ci-dessous)), fusionné avec « The Irish Regiment of Canada » et rebaptisé le « 2nd Battalion, The Irish Regiment of Canada (Sudbury) », tel que décrit au paragraphe précédent.

La « 173rd Field Battery, RCA » vit le jour à Sudbury, en Ontario, le 2 février 1920, lorsque la « 30th Battery, CFA » fut autorisée.¹⁹ Elle fut rebaptisée : « 30th Field Battery, CA » le 1^{er} juillet 1925;²⁰ « 30th Field Battery, RCA » le 3 juin 1935;²¹ « 30th (Reserve) Field Battery, RCA » le 7 novembre 1940;²² « 30th

7 November 1940;²² '30th (Reserve) Anti-Aircraft Battery (Type 2H), RCA' on 15 May 1943;²³ '30th Heavy Anti-Aircraft Battery, RCA' on 1 April 1946;²⁴ '173rd Light Anti-Aircraft Battery, RCA' on 3 July 1947;²⁵ and '173rd Field Battery, RCA' on 10 December 1962.²⁶ On 15 March 1965, it was converted to infantry and amalgamated with 'The Irish Regiment of Canada', as above.

The 174th Field Battery, RCA originated in Sudbury, Ontario on 1 April 1946, when the '148th Heavy Anti-Aircraft Battery, RCA' was authorized to be formed.²⁷ It was redesignated: '174th Light Anti-Aircraft Battery, RCA' on 3 July 1947;²⁸ and '174th Field Battery, RCA' on 10 December 1962.²⁹ On 15 March 1965, it was converted to infantry and amalgamated with 'The Irish Regiment of Canada', as above.

The 175th Field Battery, RCA originated in Sudbury, Ontario on 2 February 1920, when the '53rd Battery, CFA' was authorized to be formed.³⁰ It was redesignated: '53rd Field Battery, CA' on 1 July 1925;³¹ '53rd Field Battery, RCA' on 3 June 1935;³² '53rd (Reserve) Field Battery, RCA' on 7 November 1940;³³ '53rd (Reserve) Anti-Aircraft Battery (Type 2H), RCA' on 15 May 1943;³⁴ '153rd Heavy Anti-Aircraft Battery, RCA' on 1 April 1946;³⁵ '175th Light Anti-Aircraft Battery, RCA' on 3 July 1947;³⁶ and '175th Field Battery, RCA' on 10 December 1962.³⁷ On 15 March 1965, it was converted to infantry and amalgamated with 'The Irish Regiment of Canada', as above.

Perpetuations

'180th' and '208th "Overseas" Battalion(s), CEF'; '1st Battalion, CMGC, CEF'; '30th' and '53rd "Overseas" Field Battery(s), CFA, CEF'

Headquarters Location

Sudbury, Ontario

OPERATIONAL HISTORY

The First World War

The 180th Battalion, which was authorized on 15 July 1916 as the '180th "Overseas" Battalion, CEF',³⁸ embarked for Great Britain on 14 November 1916.³⁹ Its personnel were absorbed by the '3rd Reserve Battalion, CEF' on 6 January 1917 to provide reinforcements to the Canadian Corps in the field.⁴⁰ The battalion was disbanded on 21 May 1917.⁴¹

The 208th Battalion, which was authorized on 15 July 1916 as the '208th "Overseas" Battalion, CEF',⁴² embarked for Great Britain on 3 May 1917.⁴³ It provided reinforcements to the Canadian Corps in

(Reserve) Anti-Aircraft Battery (Type 2H), RCA » le 15 mai 1943;²³ « 30th Heavy Anti-Aircraft Battery, RCA » le 1^{er} avril 1946;²⁴ « 173rd Light Anti-Aircraft Battery, RCA » le 3 juillet 1947;²⁵ et « 173rd Field Battery, RCA » le 10 décembre 1962.²⁶ Le 15 mars 1965, elle fut convertie à l'infanterie et fusionnée avec « The Irish Regiment of Canada », tel que décrit au paragraphe précédent.

La « 174th Field Battery, RCA » vit le jour à Sudbury, en Ontario, le 1^{er} avril 1946, lorsque la « 148th Heavy Anti-Aircraft Battery, RCA » fut autorisée.²⁷ Elle fut rebaptisée : « 174th Light Anti-Aircraft Battery, RCA » le 3 juillet 1947;²⁸ et « 174th Field Battery, RCA » le 10 décembre 1962.²⁹ Le 15 mars 1965, elle fut convertie à l'infanterie et fusionnée avec « The Irish Regiment of Canada », tel que décrit au paragraphe précédent.

La « 175th Field Battery, RCA » vit le jour à Sudbury, en Ontario, le 2 février 1920, lorsque la « 53rd Battery, CFA » fut autorisée.³⁰ Elle fut rebaptisée : « 53rd Field Battery, CA » le 1^{er} juillet 1925;³¹ « 53rd Field Battery, RCA » le 3 juin 1935;³² « 53rd (Reserve) Field Battery, RCA » le 7 novembre 1940;³³ « 53rd (Reserve) Anti-Aircraft Battery (Type 2H), RCA » le 15 mai 1943;³⁴ « 153rd Heavy Anti-Aircraft Battery, RCA » le 1^{er} avril 1946;³⁵ « 175th Light Anti-Aircraft Battery, RCA » le 3 juillet 1947;³⁶ et « 175th Field Battery, RCA » le 10 décembre 1962.³⁷ Le 15 mars 1965, elle fut convertie à l'infanterie et fusionnée avec « The Irish Regiment of Canada », tel que décrit au paragraphe précédent.

Perpétuations

« 108th » et « 208th "Overseas" Battalion(s), CEF »; « 1st Battalion, CMGC, CEF »; « 30th » et « 53rd "Overseas" Field Battery(s), CFA, CEF »

Site du Quartier général

Sudbury, Ontario

HISTORIQUE OPÉRATIONNEL

Première Guerre mondiale

Le « 180th Battalion », autorisé le 15 juillet 1916 sous l'appellation de « 180th "Overseas" Battalion, CEF »,³⁸ s'embarqua pour la Grande-Bretagne le 14 novembre 1916.³⁹ Son personnel passa au « 3rd Reserve Battalion, CEF » le 6 janvier 1917, fournissant des renforts au Corps d'armée canadien en campagne.⁴⁰ Le bataillon fut dissous le 21 mai 1917.⁴¹

Le « 208th Battalion », autorisé le 15 juillet 1916 sous l'appellation de « 208th "Overseas" Battalion, CEF »,⁴² s'embarqua pour la Grande-Bretagne le 3 mai 1917.⁴³ Le bataillon fournit des renforts au

the field until its personnel were absorbed by the '2nd' and '8th Reserve Battalion, CEF' on 3 January 1918.⁴⁴ The battalion was disbanded on 15 September 1920.⁴⁵

The '1st Battalion, CMGC, CEF', which was organized in France, was authorized on 27 March 1918.⁴⁶ It provided machine gun support to the 1st Canadian Division in France and Flanders until the end of the war.⁴⁷ The battalion was disbanded on 15 November 1920.⁴⁸

The 30th Battery, which was authorized on 20 April 1915 as the '30th Field Battery, CEF',⁴⁹ embarked for Great Britain on 5 February 1916.⁵⁰ The battery disembarked in France on 14 July 1916, where it provided field artillery support as part of the '8th Army Brigade, CFA, CEF' in France and Flanders until the end of the war.⁵¹ The battery was disbanded on 1 November 1920.⁵²

The 53rd Battery, which was authorized on 15 July 1916 as the '53rd "Overseas" Depot Battery, CEF',⁵³ embarked for Great Britain on 19 September 1916.⁵⁴ The battery disembarked in France on 21 August 1917, where it provided field artillery support as part of the '13th Brigade, CFA, CEF' in France and Flanders until the end of the war.⁵⁵ The battery was disbanded on 1 November 1920.⁵⁶

The Second World War

Details from the regiment were called out on service on 26 August 1939 and then placed on active service on 1 September 1939, under the designation 'The Irish Regiment of Canada (Machine Gun), CASF (Details)', for local protection duties.⁵⁷ The details called out on active service were disbanded on 31 December 1940.⁵⁸

The regiment subsequently mobilized 'The Irish Regiment of Canada (Machine Gun), CASF' for active service on 24 May 1940.⁵⁹ It was redesignated: 'The Irish Regiment of Canada, CASF' on 12 August 1940;⁶⁰ and '1st Battalion, The Irish Regiment of Canada, CASF' on 7 November 1940.⁶¹ It embarked for Great Britain on 28 October 1942.⁶² It landed in Italy on 10 November 1943, as part of the 11th Infantry Brigade, 5th Canadian Armoured Division.⁶³ Between 20 and 27 February 1945, the battalion moved with the 1st Canadian Corps to North West Europe, where it fought until the end of the war.⁶⁴ The overseas battalion was disbanded on 31 January 1946.⁶⁵

The 53rd Field Battery mobilized the '53rd Field Battery, RCA, CASF' on 1 September 1939.⁶⁶ On

Corps d'armée canadien en campagne, jusqu'au 3 janvier 1918, lorsque son personnel passa aux « 2nd » et « 8th Reserve Battalion, CEF ». ⁴⁴ Le bataillon fut dissous le 15 septembre 1920.⁴⁵

Le « 1st Battalion, CMGC, CEF », organisé en France, fut autorisé le 27 mars 1918.⁴⁶ Il fournit un appui de mitrailleuses à la 1^{er} division canadienne en France et dans les Flandres jusqu'à la fin de la guerre.⁴⁷ Le bataillon fut dissous le 15 novembre 1920.⁴⁸

La « 30th Battery », autorisée le 20 avril 1915 sous l'appellation de « 30th Field Battery, CEF »,⁴⁹ s'embarqua pour la Grande-Bretagne le 5 février 1916.⁵⁰ La batterie débarquait en France le 14 juillet 1916, où elle fournit un appui d'artillerie de campagne en tant que composante de la « 8th Army Brigade, CFA, CEF » en France et dans les Flandres jusqu'à la fin de la guerre.⁵¹ La batterie fut dissoute le 1^{er} novembre 1920.⁵²

La « 53rd Battery », autorisée le 15 juillet 1916 sous l'appellation de « 53rd "Overseas" Depot Battery, CEF »,⁵³ s'embarqua pour la Grande-Bretagne le 19 septembre 1916.⁵⁴ La batterie débarquait en France le 21 août 1917, où elle fournit un appui d'artillerie de campagne en tant que composante de la « 13th Brigade, CFA, CEF » en France et dans les Flandres jusqu'à la fin de la guerre.⁵⁵ La batterie fut dissoute le 1^{er} novembre 1920.⁵⁶

Seconde Guerre mondiale

Des détachements du régiment furent mobilisés pour le service le 26 août 1939 et furent mis en service actif le 1^{er} septembre 1939, sous l'appellation de « The Irish Regiment of Canada (Machine Gun), CASF (Details) », fournissant des services locaux de protection.⁵⁷ Les détachements mobilisés pour le service actif furent dissous le 31 décembre 1940.⁵⁸

Subséquentement, le régiment mobilisa le « The Irish Regiment of Canada (Machine Gun), CASF » pour le service actif le 24 mai 1940.⁵⁹ Il fut rebaptisé : « The Irish Regiment of Canada, CASF » le 12 août 1940;⁶⁰ et « 1st Battalion, The Irish Regiment of Canada, CASF » le 7 novembre 1940.⁶¹ Il s'embarqua pour la Grande-Bretagne le 28 octobre 1942.⁶² Le régiment se rendit en Italie le 10 novembre 1943, en tant qu'élément de la 11^e brigade d'infanterie, de la 5^e division blindée canadienne.⁶³ Entre le 20 et 27 février 1945, le bataillon se rendit dans le Nord-Ouest de l'Europe avec le 1^{er} corps canadien, où il combattit jusqu'à la fin de la guerre.⁶⁴ Le bataillon outre-mer fut dissous le 31 janvier 1946.⁶⁵

La « 53rd Field Battery » mobilisa la « 53rd Field Battery, RCA, CASF » le 1^{er} septembre 1939.⁶⁶ Le

1 June 1940 it was amalgamated with the '26th Field Battery, RCA, CASF' and redesignated the '26th/53rd Field Battery, RCA, CASF'.⁶⁷ On 1 January 1941 this amalgamation ceased and it was again designated the '53rd Field Battery, RCA, CASF'.⁶⁸ It was redesignated the '53rd Light Anti-Aircraft Battery, RCA, CASF' the same day.⁶⁹ It provided light anti-aircraft artillery support as part of the 11th Light Anti-Aircraft Regiment, RCA, CASF, in Great Britain.⁷⁰ The overseas battery was disbanded on 1 March 1944.⁷¹

South-West Asia

From 2002 to 2014, the 2nd Battalion, Irish Regiment of Canada reinforced various CAF units deployed to Afghanistan.⁷²

1^{er} juin 1940, elle se fusionna avec la « 26th Field Battery, RCA, CASF » et fut rebaptisée « 26th/53rd Field Battery, RCA, CASF ». ⁶⁷ Le 1^{er} janvier 1941, cette fusion cessa et elle fut encore baptisée la « 53rd Field Battery, RCA, CASF ». ⁶⁸ Elle fut rebaptisée la « 53rd Light Anti-Aircraft Battery, RCA, CASF » la même journée. ⁶⁹ Elle fournit un appui d'artillerie anti-aérien léger en tant que composante du « 11th Light Anti-Aircraft Regiment, RCA, CASF » en Grande-Bretagne. ⁷⁰ La batterie outre-mer fut dissoute le 1^{er} mars 1944. ⁷¹

L'Asie du Sud-Ouest

De 2002 à 2014, Le « 2nd Battalion, Irish Regiment of Canada » a renforcé diverses unités des FAC déployées en Afghanistan. ⁷²

REGIMENTAL COLOUR

DRAPEAU CONSACRÉ RÉGIMENTAIRE



CAMP FLAG

DRAPEAU DE CAMP



1. GO 125/15.

2. Authority for the unit's numeric designation was not published in General Orders. However, the first reference to the designation is given in

the *Appointments, Promotions and Retirements* of GO 11/16 (3 February 1916) and the *Militia List 1916* corrected to 1 January 1916 /
L'autorité pour la désignation numérique de l'unité ne fut pas publiée dans les ordres généraux. Toutefois, la première référence à cette
nomination se retrouve dans les *Appointments, Promotions and Retirements* de GO 11/16 (3 février 1916) et la *Militia List 1916*, corrigée
au 1^{er} janvier 1916.

3. GO 66/20.

4. GO 129/32.
5. GO 189/36.
6. GO 185/40; and/et GO 220/40.
7. GO 42/41.
8. GO 400/45; and/et GO 111/46.
9. SD 1 Letter No. 64/62 (Amendment No. 1 of/de 13 Jan 65); and/et CENCOM Msg A 2989, 1 Nov 65.
10. *Ibid.*
11. CFOO 3.310, 20 Nov 75; MOO/DMO 310/85; MOO/DMO 043/90; and/et MOO/DMO 97135.
12. GO 47/19; and/et GO 1/20.
13. GO 117/24.
14. GO 114/46.
15. CAO 76-3, Supp Issue No. 38/47.
16. CAO 76-3, Supp Issue No. 68/48.
17. CAO 76-3, Pt 'B', Supp Issue No. 670/60.
18. CAO 76-3, Pt 'B', Supp Issue No. 740/63.
19. GO 13/20.
20. GO 82/25.
21. GO 58/35.
22. GO 273/40.
23. GO 310/43.
24. GO 115/46.
25. CAO 76-3, Supp Issue No. 38/47.
26. CAO 76-3, Pt 'B', Supp Issue No. 740/63.
27. GO 114/46.
28. CAO 76-3, Supp Issue No. 38/47.
29. CAO 76-3, Pt 'B', Supp Issue No. 740/63.
30. GO 13/20. Authorized, but not formed until 3 January 1921 (GO 78/21) / Autorisée, mais non formée jusqu'à le 3 janvier 1921 (GO 78/21).
31. GO 82/25.
32. GO 58/35.
33. GO 273/40.
34. GO 310/43.
35. GO 115/46.
36. CAO 76-3, Supp Issue No. 38/47.
37. CAO 76-3, Pt 'B', Supp Issue No. 740/63.
38. GO 69/16.
39. *CEF Sailing List*, vol. IX.
40. War Diary/Journaux de guerre, 3rd Reserve Battalion, LAC/BAC, RG/GE 9, Series III-D-3, Vol. 4950, File/dossier 475.
41. GO 63/17.
42. GO 69/16.
43. *CEF Sailing List*, vol. X.
44. Edwin Pye Papers, *Summary of History of C.E.F. Units - 208th Battalion*, Document Collection/Collection de documents 74/672, Series/séries IV, Box/boîte 13, Folder/chemise 208.
45. GO 149/20.
46. War Diary/Journaux de guerre, 1st Canadian Machine Gun Battalion, LAC/BAC, RG/GE 9, Series III-D-3, Vol. 4985, File/dossier 620 (Canadian Corps letter A.29.1.34 dated 18 February/février 1918, [RG 9 vol. 4020 folder/fiche 47 file/dossier 3]). The battalion was formed from the '4th', '5th', '6th' and '14th Canadian Machine Gun Company. The battalion was formed from the '1st', '2nd', '3rd' and '13th Canadian Machine Gun Company, CEF' / Le bataillon fut formé à partir des « 1st », « 2nd », « 3rd » et « 13th Canadian Machine Gun Company, CEF ».
47. G.W.L. Nicholson, *Official History of the Canadian Army in the First World War, Canadian Expeditionary Force 1914-1919* (Ottawa, 1962), *passim*.
48. GO 209/20.
49. GO 103a/15.
50. *CEF Sailing List*, vol. XII (8th Brigade, Canadian Field Artillery).
51. War Diary/Journaux de guerre, 8th Brigade Canadian Field Artillery, LAC/BAC, RG/GE 9, Series III-D-3, Vol. 4970, File/dossier 547; and/et G.W.L. Nicholson, *The Gunners of Canada. The History of the Royal Regiment of Canadian Artillery*, vol. 1 (Toronto, 1967), *passim*.
52. GO 191/20.
53. GO 69/16.
54. *CEF Sailing List*, vol. XII.
55. War Diary/Journaux de guerre, 13th Brigade Canadian Field Artillery, LAC/BAC, RG/GE 9, Series III-D-3, Vol. 4972, File/dossier 553-554; and/et G.W.L. Nicholson, *The Gunners of Canada. The History of the Royal Regiment of Canadian Artillery*, vol. 1 (Toronto, 1967), pp. 300 and 301.
56. GO 191/20.
57. GO 124/39; and/et GO 135/39.
58. GO 44/41.
59. GO 184/40; and/et GO 50/41.
60. GO 185/40.
61. GO 42/41.
62. Document Collection/Collection de documents 92/252, (3-6-18)*The Irish Regiment of Canada*, Box/boîte 36, Folder/chemise 18.
63. *Ibid*; and/et G.W.L. Nicholson, *Official History of the Canadian Army in the Second World War, Volume II. The Canadians in Italy, 1943-1945* (Ottawa, 1957), *passim*.

64. Gordon Wood, *The Story of the Irish Regiment of Canada, 1939-1945*, (Heerenveen, Netherlands, 1946), *passim*; and/et Document Collection/Collection de documents 92/252, (3-6-18)*The Irish Regiment of Canada*, Box/boîte 36, Folder/chemise 18.
65. GO 111/46.
66. GO 135/39.
67. GO 123/40.
68. GO 45/41.
69. GO 57/41.
70. G.W.L. Nicholson, *The Gunners of Canada. The History of the Royal Regiment of Canadian Artillery*, vol. 2 (Toronto, 1972), *passim*.
71. GO 357/44.
72. CANFORGEN 077/14 CDS 029/14 291137Z APR 14.